

◆ 中华人民共和国住房和城乡建设部主管

◆ 中国建筑科学研究院主办

建筑科学[®]

BUILDING SCIENCE

9
2012

中文建筑科学类核心期刊
中国科技论文统计源期刊(中国科技核心期刊)



第28卷 第9期
VOL.28 NO.9

ISSN 1002-8528



09>

9 771002 852003

中国科技论文统计核心期刊
国际 CODEN 中心收录期刊
《中国科学引文数据库》来源期刊
国际连续出版物数据系统收录期刊
ICONDA 国际建筑文献数据库收录期刊
中国科技期刊文摘(CSTA)英文版
数据库收录期刊
《中国学术期刊(光盘版)
检索与评价数据规范》执行优秀期刊



建筑科学

JIANZHU KEXUE
(月刊)

第 28 卷 第 9 期(总第 182 期)
2012 年 9 月 20 日出版
(1985 年创刊)

主 办:中国建筑科学研究院
编 辑:《建筑科学》编辑部
地址:北京北三环东路 30 号
邮编:100013
电 话:010-64517786;84272776
传 真:010-84272776
E-mail:busc@263.net
<http://jzkx.chinajournal.net.cn>

总 编:赵基达
主 编:吴元炜
副 主 编:崔建友
执行副主编:吴立民

* * * * *

印 刷:北京时捷印刷有限公司
国内发行:全国各地邮局订阅
邮发代号:2—381
零 售:中国建筑科学研究院
《建筑科学》编辑部发行室
国外发行:中国国际图书贸易总公司
(北京 399 信箱)
广告经营许可证:京朝工商广字
第 0209 号(101)

目 次

计算分析

- 带支撑的钢框架梁柱节点的力学性能研究 王秀丽, 邹磊(1)
平面框架连续性倒塌的全过程模拟 吴翔天(5)
基于 ABAQUS 子结构法对超限高层复杂节点的应力分析
王雨生, 王曙光, 王滋军, 等(8)
球外加肋加固既有网架焊接空心球节点的非线性数值分析
张志勇, 郝圣旺(14)
组合钢板剪力墙受剪性能分析 廖神冰, 陈麟, 吴珊瑚, 等(20)
摩擦型高强度螺栓连接件滑移阶段工作性能研究 宋明志, 王勇(25)
索穹顶塔架提升索杆累积安装施工成形过程模拟分析
宗钟凌, 高明, 郭正兴(29)
考虑石灰桩体胀与地基约束力耦合作用时地基挤密结果的解
米海珍, 文桃, 刘辉(33)
双层黏土地基极限承载力的多块体上限解 秦会来, 黄茂松, 李峰(40)

试验研究

- 短切玄武岩纤维加筋膨胀土的试验研究 徐洪钟, 彭铁群, 赵志鹏, 等(44)
沉桩挤土效应对临近基坑影响的试验研究 孙厚超, 李富荣, 陆仁艳(48)
抗拔灌注桩预应力技术的试验研究初探 赵晓光, 高文生, 迟铃泉(51)
输电线路岩石锚杆基础试验研究 郑卫锋, 邓海骥, 何金业(57)
输电线路后注浆灌注桩基础试验研究 陈培, 苏荣臻, 姜宏玺(60)
压实度对红层泥岩土中土工格栅拉拔性能影响的试验研究
洪英广, 王宁, 卢萍, 等(64)
薄抹灰轻质聚合物砂浆的粘结性能研究 黄昭, 路永华, 马德云, 等(68)
三轴剪切下黄土结构特性试验研究 草小华, 黄雪峰, 姚志华, 等(71)

应用研究

- 工业化住宅中的模块技术应用 胡向磊, 王琳(75)
结构灾害评估关键构件信息库框架研究 刘照球, 万福磊, 李云贵(79)
基于 MATLAB 的土力学实验数据处理新方法
王俭, 孙秀丽, 周太全, 等(84)
活动火灾荷载作用下住宅卧室升温曲线模拟研究
张猛, 李天, 薛亚辉(87)
各国规范高强度螺栓抗剪连接设计方法比较分析
潘斌, 石永久, 王元清, 等(93)
对混凝土碱活性试验方法的研究 王靖, 李固华, 周俊杰, 等(98)

工程实践

- 地铁车站深基坑钢支撑温度应力计算与分析 惠渊峰(101)
深基坑开挖辅助措施研究 詹祥元, 马能先(104)
滨海地区临河深基坑工程支护设计实例 谷二永, 张震, 张东刚, 等(109)

综 述

- 室内消防栓系统存在的问题与对策 崔荣华, 刘梅, 刘永亮(112)

* * * * *

[期刊基本参数] CN11-1962/TU * 1985 * m * 16 * 116 * zh * P * ¥10.00 * 8000 * 27 * 2012-09

BUILDING SCIENCE

(Monthly Journal)

No. 9 Vol. 28, Sept. 2012

(Initial Issue in 1985)

Director: China Academy of Building Research
Edited & Published:
Editorial Committee of
BUILDING SCIENCE
Address:
30 Bei San Huan Dong Lu,
Beijing 100013, China
Tel: 86-10-64517786
Fax: 86-10-84272776
E-mail: busc@263.net
http://jzlx.chinajournal.net.cn

Managing Editor: ZHAO Ji-da
Chief Editor: WU Yuan-wei
Deputy Chief Editor: WU Li-min
CUI Jian-you

* * * * *

Distributed in China:
Post Office Code Name 2-381

Distributed Abroad:
China International Book Trading Corporation
(GUO JI SHU DIAN)
P. O. Box 399, Beijing, China

CONTENTS

Computation

- Performance Research on Beam-column Joints of Steel Framed Structures with Supports WANG Xiu-li, et al. (1)
Progressive Collapse Simulation of Reinforced Concrete Frame Structures WU Xiang-tian (5)
Stress Analysis on Complex Node of Overrun Structure Based on the Substructure Method by ABAQUS Software WANG Yu-sheng, et al. (8)
Nonlinear Numerical Analysis on the Existing Welded Hollow Spherical Joints Strengthened by Rib Stiffeners outside the Ball ZHANG Zhi-yong, et al. (14)
Shear Performance of Composite Steel Plate Shear Wall LIAO Shen-bing, et al. (20)
Study on the Working Performance of Friction-Typed High-Strength Bolt Connectors in Sliding Stage SONG Ming-zhi, et al. (25)
Simulation Analysis of Cable Dome Construction Forming based on Tower Lifting and Accumulative Installation ZONG Zhong-ling, et al. (29)
A Solutionon Compaction Results of Foundation Considering the Coupled Function between Lime Pile Expansion and Foundation's Force of Constraint MI Hai-zhen, et al. (33)
Multi-block Upper Bound Solutions for the Two-layer Clay Foundations QIN Hui-lai, et al. (40)

Experimental

- Experimental Study on Short Basalt Fiber Reinforced Expansive Soil XU Hong-zhong, et al. (44)
Experimental Study on Effect of Pile Soil Compaction on Adjacent Foundation Pit SUN Hou-chao, et al. (48)
Preliminary Research on the Application of Prestressed Technology in the Design of Cast-in-situ Uplift Piles by Test ZHAO Xiao-guang, et al. (51)
Experiment Research of Rock Anchor Foundation in Transmission Line ZHENG Wei-feng, et al. (57)
Research on Cast-In-Place Pile Foundation of Power Transmission and Transformation Project CHEN Pei, et al. (60)
Influence of Degree of Compaction Content on Pullout Behavior of Geogrid in Red Bed Mudstone HONG Ying-guang, et al. (64)
Study on Bond Properties of Plastered Light Polymer Mortar HUANG Zhao, et al. (68)
Experimental Study on Structural Characteristic of Unsaturated Loess under Triaxial Shear QIN Xiao-hua, et al. (71)

Research

- Application of Module Technology in Industrialization Residence HU Xiang-lei, et al. (75)
An Information Database Framework of Key Elements for the Structural Hazard Assessment LIU Zhao-qiu, et al. (79)
New Method of Processing Data of Soil Mechanics Experiment by Using MATLAB WANG Jian, et al. (84)
Simulation of Residential Building Bedrooms' Heating Up Curves under Live Fire Loads in Central Plains Region ZHANG Meng, et al. (87)
The Effect of Yield-To-Ultimate Ratio on the Bolted Connectionunder Static Shear PAN Bin, et al. (93)
Study on Evaluation Method of Alkali Reactivity on the Highly Active Slate WANG Jing, et al. (98)

Experience in Engineering

- The Deep Foundation Pit Steel Brace Temperature Stresses Analysis and Calculation of Subway Station HUI Yuan-feng (101)
Auxiliary Measures for Deep Foundation Pit Excavation ZHAN Xiang-yuan, et al. (104)
Design Example of Protection of a Deep Foundation Pit near a River GU Er-yong, et al. (109)

Forum

- Questions and Suggestions on Indoor Hydrant System ... CUI Rong-hua, et al. (112)